
ZÁPIS č. 7/2001 (119)
ze zasedání Akademického senátu VUT konaného dne 12. června 2001

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1

Přítomni: viz presenční listina (celkem 18 senátorů)

Omluveni: Lhotáková/FA, Dvořák/FaVU

Neomluveni: Konečný/FSI

Hosté: rektor Vrbka, prorektor Kazelle, prorektor Dub,
kvestor Pěnčík, kancléřka Vanýsková

Program:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Informace rektora, prorektorů, kancléřky a kvestora
3. Projednání návrhu rozpočtu VUT v Brně na rok 2001
4. Projednání návrhu rektora na zřízení Fakulty informačních technologií VUT v Brně
5. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
6. Různé

Program dnešního zasedání AS VUT senátoři schválili bez připomínek, na návrh Mgr. Božka
byla konkrétně specifikována náplň bodu 6) Různé:
� Stanovisko studentů k problematice tříděného odpadu  (předseda SK AS VUT J. Švec)
� Zpráva o stavu výpočtu rozdělení dotace na fakulty podle metodiky MŠMT ČR (předseda EK

AS VUT Doc. Podroužek)
� Uplatňování čl. 36 Statutu VUT (Legislativní komise AS VUT)
� Dopis VOS rektorům, děkanům, členům AS, studentům a zaměstnancům českých vysokých

škol (předseda AS VUT Doc. Zbořil)

Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
K zápisu z minulého zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky.

Ad 2) Informace rektora, prorektorů, kvestora  a kancléřky
� Rektor Vrbka
� Dne 7. 6. 2001 se zúčastnil oslav 175 let založení Varšavské polytechniky - největší technické

vysoké školy v Polsku, která má asi 30 tis. studentů. Na této škole je v rámci kurzů placených
studenty velmi rozšířena forma celoživotního vzdělávání. Připravuje se podepsání rámcové
smlouvy o spolupráci.

� Informoval o záležitostech týkajících se CDV, jeho informace doplnil prorektor Kazelle.
V této souvislosti senátoři doporučili v budoucnosti položit důraz na důkladné zpracování
vnitřních předpisů VUT. Mgr. Božek připomněl existenci o.p.s. VIRGO a požádal, aby se
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řešily i její záležitosti ve vztahu k VUT. Kvestor Pěnčík sdělil, že má sjednanou schůzku
s kvestorem MU, na které bude projednán další postup VUT v této věci.

� Prorektor Dub
1. Informoval o financování vzdělávací činnosti v roce 2002. MŠMT stanovilo nová pravidla
pro stanovení financovaného počtu přepočtených studentů. Studenti jsou rozděleni do tří
skupin a stanovené počty jsou mezi jednotlivými skupinami nepřevoditelné:
� studenti v bakalářských a magisterských programech v 1. až 3. roce studia

pro VUT:  8 166,9 přepočtených studentů
 (počet přepočtených studentů k 31.10.2000 x 1,09);

� studenti v bakalářských a magisterských programech ve 4. dalších rocích studia
pro VUT:  4 967,7 přepočtených studentů

(počet přepočtených studentů k 31.10.2000 x 1,03);
� studenti v doktorských studijních programech

pro VUT: 1 443,0 přepočtených studentů.
(počet přepočtených studentů k 31.10.2000 +

průměr počtu absolventů za uplynulé 3 roky) 

(Není vyloučeno, že vzhledem k dolaďování matriky studentů, která je zdrojem dat, může
dojít ještě k některým změnám v daných číslech.)
Poznámka:   
Ve chvíli verifikaci zápisu byl doručen dopis upravující počty studentů v prvních dvou
skupinách:  z 8 166,9 na 8 396,9 a ze 4 967,7 na 4 750,4.

Globální nárůst počtu financovaných studentů z úrovně MŠMT je vyšší, než se předpokládalo
při zpracovávání aktualizace DZ VUT pro rok 2002, a lze předpokládat, že i v dalších letech
se počet financovaných studentů bude zvyšovat. Vzhledem k vysokému počtu přihlášených
studentů v rámci stávajícího přijímacího řízení bude proto doporučeno děkanům fakult využít
možnosti a přijmout vyšší počet studentů.

Akademický senát VUT po krátké diskusi konstatoval, že není nutná změna aktualizace DZ
VUT. K informaci prorektora Duba nemá žádné připomínky a bere na vědomí, že vzhledem
ke změně podmínek nebude dodržen Dlouhodobý záměr VUT (aktualizace pro rok 2002 -
dokument E, kapitola 12 Financování) a na základě ministerstvem stanoveného počtu
přepočtených studentů pro rok 2002 bude přijato ke studiu více studentů, než se původně
předpokládalo.

2. Předal všem senátorům kopie tabulek uvedených v posledním čísle Auly, které obsahují
oficiální statistické informace o vývoji oborové struktury studentů vysokých škol v ČR
v letech 1989/1990 - 1999/2000 (budou uvedeny i v červencovém čísle časopisu Události).
Podíl studentů v technických oborech se od roku 1989 systematicky snižuje.

� Kvestor Pěnčík
� Členové EK AS VUT obdrželi Analýzu hospodaření fakult za rok 2000 (po jednom výtisku

pro každou fakultu).
� Dne 8. 6. 2001 byla ukončena kontrola Nejvyššího kontrolního úřadu, týkající se čerpání

prostředků státního rozpočtu poskytovaného veřejným vysokým školám, zaměřená na roky
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1999 a 2000. Kvestor stručně informoval o výsledcích provedené kontroly. Protokol včetně
příloh je uložen u kvestora, na vyžádání mohou členové AS VUT nahlédnout do kompletních
materiálů. Kopie protokolu bude k dispozici všem senátorům v kanceláři AS VUT.

� Předložil předsedovi AS VUT Doc. Zbořilovi v tištěné formě dva materiály: "Stanovisko
k dopisu  Ing. arch. Mohelníka zaslaného členům AS VUT dne 9. 5. 2001" a zpracovaný
výtah z jednání týkajících se investiční výstavby od roku 1998 (jednání AS VUT, Správní
rady VUT, kolegia rektora VUT, Stavební komise VUT). Stanovisko bude rozesláno všem
členům AS VUT jako Příloha č. 1 k zápisu z dnešního zasedání, výtah bude uložen
v kanceláři AS VUT a bude k dispozici všem členům AS VUT k nahlédnutí.

Ad 3) Projednání návrhu rozpočtu VUT v Brně na rok 2001
Kvestor informoval o jednání EK AS VUT k předloženému návrhu rozpočtu VUT v Brně na rok
2001, které se uskutečnilo dne 22. 5. 2001, a na kterém kvestor předložil doplňující přehledy
o čerpání finančních prostředků celoškolských pracovišť VUT (CESA, CEVAPO, rektorát,
a další). Na základě tohoto jednání EK kvestor zpracoval k rozpočtu VUT vysvětlivky
a vzhledem k tomu, že v návrhu rozpočtu byly provedeny drobné úpravy u Fakulty podnikatelské
(na žádost této fakulty a bez celkového dopadu na předložený rozpočet) byl s touto úpravou a se
zmíněnými vysvětlivkami rozeslán dne 6. 6. 2001 všem členům AS VUT E-mailem.
Zápis z jednání EK AS VUT ze dne 22. 5. 2001 byl rozeslán senátorům dne 8. 6. 2001 E-mailem.
Stručné informace z jednání ekonomické komise přednesl její předseda Doc. Podroužek. EK AS
VUT přijala následující závěry:
1) Pro kontrolu hospodaření nově vzniklých součástí CESA a CEVAPO Akademickým senátem

VUT budou podrobnější rozpisy rozpočtů CESA, CEVAPO, spolu s rozpočty rektorátu VUT,
Správy sportovních zařízení a CVIS předány všem členům AS VUT. Ostatní rozpisy
rektorátu budou uloženy na sekretariátu AS VUT. Pozn.: (Výše uvedené materiály byly
rozeslány všem členům AS VUT v tištěné formě spolu se zápisem z minulého zasedání AS
VUT).

2) Podrobnější obsah divize DI00 bude přílohou rozpočtu.
3) O vyjádření k obsahu rozpočtu (NIV, IV) bude požádána legislativní komise AS VUT.
4) Ekonomická komise AS VUT doporučuje AS VUT po doplnění uvedených požadavků návrh

rozpočtu schválit.

LK AS VUT se žádostí EK AS VUT o vyjasnění legislativních záležitostí týkajících se rozpočtu
VUT (čl. 28 Statutu VUT, § 18 zákona č. 111/98 Sb.) zabývala před dnešním zasedáním AS
VUT. S výsledky jednání seznámil přítomné senátory předseda LK Mgr. Božek.

Ekonomická komise požádala legislativní komisi o vyjasnění následujících nejasností:
1) Zda se ve Statutu VUT pasáže o rozpočtu a opatřeních při neschválení rozpočtu týkají

celkového rozpočtu školy nebo jen rozdělení dotace poskytované MŠMT.
2) Jestli rozpočet VUT má obsahovat jen rozpočet NIV nebo i rozpočet IV.

Stanovisko kvestora k výše uvedeným dotazům EK bylo následující:
1) Ve statutu je míněn skutečně celkový rozpočet školy, ale všechna opatření ve statutu

zmiňovaná by se měla týkat jen rozdělení dotace MŠMT, protože jinak by se termín
předložení 1. verze rozpočtu odsunul až na 5. - 6. měsíc.

2) Plán investic na rok 2001 byl součástí rozdělení dotace, není třeba, aby se v rozpočtu školy
IV vyskytovaly znovu.
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Legislativní komise se stanoviskem kvestora k bodu 1) souhlasila, na druhé straně konstatovala,
že ve statutu není jasně definován způsob rozdělování státní dotace. Proto navrhla tento rozpor
řešit požádáním rektora a kvestora o předložení návrhu na novelizaci čl. 28 Statutu VUT
a Předpisu pro hospodaření a účtování VUT tak, aby v těchto předpisech byl upraven proces
rozdělování státní dotace MŠMT fakultám a dalším součástem VUT i proces tvorby
a schvalování celkového rozpočtu VUT. Současně doporučila, aby byla jasně kodifikována
struktura rozpočtu (zákon definuje jen jaké jsou příjmy veřejné VŠ).
Na návrh LK AS VUT členové AS VUT hlasovali o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT žádá rektora a kvestora VUT o předložení návrhu na novelizaci čl. 28
Statutu VUT a Předpisu pro hospodaření a účtování VUT tak, aby v těchto předpisech byl
upraven proces rozdělování státní dotace MŠMT fakultám a dalším součástem VUT i proces
tvorby a schvalování celkového rozpočtu VUT. Současně doporučuje, aby byla jasně
kodifikována struktura rozpočtu, neboť zákon definuje jen příjmy veřejné VŠ. Návrh bude AS
VUT předložen do 2. 10. 2001.

Hlasování:
Pro – 18 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 0 hlasů
Návrh byl schválen.

UAS 1
Akademický senát VUT žádá rektora a kvestora VUT o předložení návrhu na novelizaci čl. 28
Statutu VUT a Předpisu pro hospodaření a účtování VUT tak, aby v těchto předpisech byl
upraven proces rozdělování státní dotace MŠMT fakultám a dalším součástem VUT i proces
tvorby a schvalování celkového rozpočtu VUT. Současně doporučuje, aby byla jasně
kodifikována struktura rozpočtu, neboť zákon definuje jen příjmy veřejné VŠ.  Návrh bude AS
VUT předložen do 2. 10. 2001.

K otázce investic (výše uvedený bod 2) LK AS VUT konstatovala, že dle zákona by rozpočet
školy měl obsahovat veškeré finance, které přes tuto instituci protékají. Celkový rozpočet by
proto měl obsahovat i rozdělení investičních prostředků.
Kvestor Pěnčík sdělil, že rozdělení investičních prostředků AS VUT již schválil při rozdělování
státní dotace a žádné další finanční prostředky již v rámci investic celkový rozpočet neobsahuje.
Lze tedy považovat tuto část rozpočtu za schválenou.
Předseda EK AS VUT Doc. Podroužek podal návrh, aby při hlasování o schválení předloženého
návrhu rozpočtu VUT na rok 2001 bylo v usnesení AS VUT uvedeno, že součástí předloženého
rozpočtu je rozdělení dotace investičních prostředků, schválené AS VUT dne 6. 3. 2001.
Vzhledem k tomu, že k předloženému návrhu rozpočtu nebyly ze strany senátorů vzneseny žádné
další připomínky, bylo přistoupeno k hlasování o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje Rozpočet VUT na rok 2001 předložený rektorem s tím, že
součástí rozpočtu je dne 6. 3. 2001 schválené rozdělení státní dotace včetně investičních
prostředků.
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Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
(v okamžiku hlasování bylo přítomno 16 senátorů )

UAS 2
Akademický senát VUT schvaluje Rozpočet VUT na rok 2001 předložený rektorem s tím, že
součástí rozpočtu je dne 6. 3. 2001 schválené rozdělení státní dotace včetně investičních
prostředků.

� Návrh na rozdělení dodatečné dotace fakultám VUT
Návrh byl senátorům rozeslán dne 21. 5. 2001 E-mailem. Kvestor stručně zrekapituloval z jakých
zdrojů byly finanční prostředky získány. Předseda EK přečetl senátorům závěr z jednání
ekonomické komise ze dne 22. 5. 2001, na kterém EK doporučila předložený návrh schválit.
Vzhledem k tomu, že ze strany senátorů nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo přistoupeno
k hlasování o schválení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh kvestora na rozdělení dodatečné dotace na
vzdělávací činnost fakultám.
Hlasování:
Pro – 14 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 0 hlasů
Návrh byl schválen.
(v okamžiku hlasování bylo přítomno 14 senátorů)

UAS 3
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh kvestora na rozdělení dodatečné dotace na
vzdělávací činnost fakultám.

Na závěr kvestor informoval o návrhu na Změny a doplnění Mzdového předpisu VUT v Brně
(Dodatek č. 4), který byl zpracován na základě předcházejícího jednání ve věci zvýšení tarifních
mezd ze dne 4. 5. 2001. Návrh bude rozeslán všem členům AS VUT jako pracovní materiál.

Ad 4) Projednání návrhu na zřízení Fakulty informačních technologií VUT v Brně
Návrh rektora na zřízení Fakulty informačních technologií VUT v Brně spolu s důvodovou
zprávou byl rozeslán všem členům AS VUT E-mailem dne 16. 5. 2001. Legislativní komise na
dnešním zasedání nevznesla k předloženému návrhu žádné připomínky a projednala návrh
rozhodnutí AS VUT o zřízení FIT zpracovaný předsedou LK Mgr. Božkem. Na základě jednání
byly v návrhu rozhodnutí provedeny malé úpravy - byl doplněn anglický název fakulty
a opraveno datum v odst. 3 ze dne 31. 10. na 30. 11. 2001. Předseda AS Doc. Zbořil předal návrh
rozhodnutí všem senátorům. Následovala diskuse.

Ing. Mohelník podal návrh, aby hlasování o předloženém návrhu na zřízení FIT proběhlo tajným
hlasováním, o jeho návrhu bylo hlasováno. Předseda AS Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí
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s návrhem Ing. Mohelníka, že hlasování o návrhu na zřízení FIT bude uskutečněno tajným
hlasováním?

Hlasování:
Pro - 5 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 11 hlasů
Návrh nebyl schválen (dle č. 17 odst. 2 písm. b) VJŘ AS VUT se tajným hlasováním AS usnáší
v případě, že o ně požádá nejméně jedna třetina členů AS VUT). Hlasování AS VUT
o předloženém návrhu na zřízení FIT tedy bude veřejné.

V následující diskusi vystoupili Doc. Mašek, Dr. Popela a Ing. Mohelník, kteří průběžně vznášeli
dotazy na rektora a kvestora týkající se nákladů na zřízení FIT a zabezpečení finančních
prostředků na obou fakultách (FIT i FEKT). Kvestor odpověděl, že finančně budou zabezpečeny
obě fakulty, v rámci VUT bude rozpočtově kryt jejich rozvoj. O příspěvek bylo požádáno
i MŠMT.
Rektor Vrbka sdělil, že dle jeho informací budou vznikat fakulty zaměřené na informatiku i na
jiných vysokých školách v ČR. V návaznosti na otevření nového centra IBM v areálu TPB nabízí
IBM podporu bakalářských studijních programů v této oblasti, spolu s možností praxe
i zaměstnání a dalších podpůrných akcí. To vše vede k přesvědčení, že zřízení FIT bude pro VUT
přínosem.

Ing. Mohelník požádal o upřesnění investičních akcí nad rámec DZ VUT, které vyplynou ze
zřízení FIT. Kvestor Pěnčík sdělil, že v důvodové zprávě jsou uvedeny dvě možné investice:
oprava jižních klauzur na Božetěchově ul. pro potřeby děkanátu FIT - finanční částka asi 4,5 mil.
Kč. Druhá investice se týká vybudování dvou počítačových učeben ve stávajícím prostoru
tělocvičny (jižní křídlo budovy na ul. Božetěchova), tato rekonstrukce představuje také částku asi
4,5 mil. Kč. Na rekonstrukci areálu Božetěchova se VUT snaží získat dotaci Ministerstva kultury
prostřednictvím Magistrátu m. Brna, neboť se jedná o kulturní památku 1. kategorie.

Doc. Materna sdělil svůj názor, že je třeba návrh na zřízení FIT podpořit, neboť v budoucnu
vzroste konkurence soukromých vysokých škol, kterou je třeba kompenzovat co největší
nabídkou možností a kvalitou studia.

Předseda SK AS VUT J. Švec sdělil, že na přípravách vzniku FIT se rovněž podíleli studenti
a studentská komora AS nemá tedy k předloženému návrhu žádné připomínky a podporuje její
zřízení.

Vzhledem k tomu, že diskuse byla ukončena a ze strany senátorů nebyly vzneseny žádné další
dotazy ani připomínky, bylo přistoupeno k hlasování o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT zřizuje Fakultu informačních technologií VUT v Brně rozhodnutím,
které tvoří Přílohu č. 2 tohoto zápisu.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 0 hlasů
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UAS 4
Akademický senát VUT zřizuje Fakultu informačních technologií VUT v Brně rozhodnutím,
které tvoří Přílohu č. 2 tohoto zápisu.

Rektor Vrbka a předseda AS VUT Doc. Zbořil poděkovali senátorům za schválení návrhu.

Ad 5) Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
� Doc. Podroužek
Informace ze sněmu RVŠ konaného 17. května 2001:
� náměstek Doc. Průša informoval o MŠMT stanovených financovaných počtech studentů na

příští rok;
� ředitel MŠMT Kopřiva informoval o počtech přijímaných studentů bakalářských

a magisterských programů, které budou v roce 2005 přibližně stejné jako letos (± 2 %);
� předseda RVŠ Doc. Ježek je v pracovní skupině, která připravuje návrh školného na

veřejných VŠ.

� Doc. Münsterová
Příští zasedání předsednictva RVŠ se bude konat dne 14. 6. 2001, informace o tomto jednání
bude podána na příštím zasedání AS VUT. Zápisy z jednání předsednictev RVŠ jsou uvedeny na
adrese Alma mater:  http://rvs.upce.cz/nova/stale/struktura/predsed/zapisy/index.htm

Dále Doc. Münsterová informovala o významných akcích, kterých se od minulého zasedání za
Radu vysokých škol zúčastnila:
� Pražský summit 18. - 19. 5. na Pražském hradě: konference ministrů školství všech zemí,

které signovaly Boloňskou deklaraci a dalších zemí, které o ni projevily zájem. Výsledky
summitu byly formulovány do závěrečného materiálu (komuniké), který je v originále uveden
v časopise č. 5 Události (v anglickém jazyce). Stručný výtah z materiálů bude uveden na
stránkách RVŠ Alma mater, kompletní materiály budou uveřejněny na stránkách MŠMT ČR.

� Seminář "Vedení, podnikání a akademické hodnoty"  ve dnech 20. - 21. 5.: byl organizován
OECD/IMHE (program „Institucionální management ve vysokém školství“), Centrem pro
studium vysokého školství v Praze a Skupinou vědy a vysokého školství MŠMT ČR.
Program semináře byl zaměřen na otázku, zda vysoké školy mají podnikat a do jaké míry
(novela VŠ zákona). Semináře se zúčastnili nejen zástupci evropských zemí, ale také USA,
Kanady, Austrálie. Krátká informace je uvedena v Událostech č. 5, podrobnější informace
budou uvedeny v červencových Událostech. Za VUT se semináře zúčastnil Prof. Ondráček.

� Seminář "Hodnocení kvality vysokých škol" dne 24. 5.: již druhý seminář na toto téma se
zaměřením na technické a přírodovědné VŠ. Organizátorem byla Rada vysokých škol
společně s Centrem pro studium vysokého školství. Účast na semináři byla početnější, než se
předpokládalo. Zpráva o jednání bude zveřejněna v Alma mater, detailní příspěvky budou
uvedeny v časopise Aula č. 3 (časopis CSVŠ).

� Seminář "Ženy ve vědě" dne 30. 5.: pořádal Sociologický ústav Akademie věd ČR, MŠMT
ČR a UK v Praze - Fakulta humanitních studií. Seminář byl zaměřen na problematiku
postavení žen v současné české vědě. Informace budou uvedeny v časopise Události č. 6.

� Hodnocení rozvojových projektů v Kostelci nad Černými Lesy ve dnech 30. 5. - 1. 6.:
pořadatelem bylo MŠMT ČR, které si vyžádalo asistenci členů RVŠ při posuzování projektů.

http://rvs.upce.cz/nova/stale/struktura/predsed/zapisy/index.htm
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� Tisková konference VOS, dne 5. 6. 2001 v Karolinu v Praze: přítomni byli organizátoři
konference - předseda VOS F. Barták a další členové předsednictva, dále předseda ČMKOS
R. Falbr, rektor UK Prof. Wilhelm, zástupci RVŠ Doc. Münsterová a Prof. Haasz. Hlavním
tématem bylo zdůvodnění, proč vysoké školy usilují o zvýšení svého rozpočtu pro rok 2002.
Dotazy novinářů svědčily o jejich malé informovanosti o způsobu a výši financování
vysokých škol.

Další akce, kterých se zúčastnili zástupci RVŠ:
� Tisková konference ke školnému, Praha dne 24. 5., za RVŠ se zúčastnil předseda Doc. Ježek.
� Valné shromáždění asociace výzkumných organizací, Praha dne 24. 5., zástupce RVŠ Doc.

Kus.
� Expertní hodnotící skupina Leonardo da Vinci II, Praha dne 31. 5. 2001, zástupce RVŠ

předseda Doc. Ježek.

Doc. Podroužek sdělil, že předseda RVŠ Doc. Ježek na sněmu velmi kladně hodnotil práci
místopředsedkyně RVŠ Doc. Münsterové, její velmi dobrou orientaci a sladění veškerých
činností vyplývajících z této funkce.

V návaznosti na informace Doc. Podroužka a Doc. Münsterové o činnosti Rady vysokých škol
sdělil Dr. Popela, že dle jeho názoru řada návrhů v oblasti další novely VŠ zákona (školné,
půjčky studentů na studium, aj.) působí ukvapeným dojmem, neopírá se o věrohodné statistické
vyhodnocení a ve svém důsledku může poškodit vysokou úroveň vzdělání v technických,
přírodovědných a lékařských oborech v ČR. Domnívá se, že tím se tyto návrhy bezprostředně
dotýkají zájmů vysokých škol a zástupci VUT by měli co nejenergičtěji hájit zájmy VUT.

Ad 6) Různé
� Předseda SK AS VUT J. Švec informoval o aktivitě studentů k zavedení tříděného sběru

odpadků na kolejích VUT. Stanovisko studentů k problematice tříděného odpadu obdrží
rektor VUT, ředitel KaMB a předseda AS VUT (dopis bude Přílohou č. 3 k zápisu z dnešního
zasedání AS VUT).

� Doc. Podroužek informoval o plnění usnesení UAS 3 z jednání AS VUT č. 3 ze dne 6. 3.
2001. Přepočtené počty studentů VUT k 31. 10. 2001 byly ověřeny přímo v databázi SIMS.
Na základě doporučení Dr. Kohoutkové z MU byl EK AS VUT umožněn přístup do databáze
SIMS, z ní byly získány některé podklady pro požadovanou simulaci (viz výše uvedené
usnesení). Poslední údaj, rozdělení všech studentů na bakaláře a magistry k 31. 10. 1997,
prozatím schází.

� Předseda AS Doc. Zbořil informoval o dnešním jednání LK AS VUT týkající se práce
v akademických senátech, RVŠ apod. (čl. 36 Statutu VUT). Legislativní komise AS VUT
žádá rektora, aby se obrátil na děkany fakult s dotazem, zda je tento článek statutu na jejich
fakultách dodržován a zda vedoucí zaměstnanci na všech úrovních vytvářejí podmínky pro
řádná plnění poslání svých zaměstnanců ve vyjmenovaných orgánech.

� Doc. Zbořil seznámil senátory s dopisem předsedy VOS Ing. Bartáka a se závěry Petice
Parlamentu ČR organizované VOS na podporu zvýšení rozpočtových výdajů pro vysoké
školy. Členové AS VUT po krátké diskusi konstatovali, že petice jsou záležitostí jednotlivců,
a proto k tomuto dopisu nebude AS VUT jako celek zaujímat žádné oficiální stanovisko.
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� Rektor Vrbka informoval o veřejném zasedání Akademické obce FaVU a o záležitostech
projednávaných na tomto zasedání.

� Dále rektor navázal na zprávu Doc. Münsterové týkající se Pražského summitu –
strukturované studium, kompatibilní úroveň bakalářského a magisterského studia, kredity
jako základní parametr měření charakteru studijního programu; na evropských grémiích jsou
otevřeně projednávány veškeré otázky týkající se rozvoje školství.

Doc. Münsterová poté upozornila především studenty na nutnost dobré znalosti angličtiny při
vrcholných jednáních. Předseda SK J. Švec sdělil, že studentská komora zřídila místo
studentského poradce pro zahraniční záležitosti. Prvním poradcem byla jmenována slečna
Jolana Dvorská z FEI (kontakt zahranici@skas.vutbr.cz ).

� Dr. Popela sdělil, že řada členů akademické obce FSI se na něj obrací s dotazy na úroveň
služeb poskytovaných CEVAPO a CVIS, touto problematikou by se AS VUT  měl zabývat
na některém dalším zasedání.

Na závěr jednání AS VUT poděkoval předseda Doc. Zbořil přítomným senátorům za odvedenou
práci a spolu s rektorem popřáli všem hezké prožití letních prázdnin.

PŘÍŠTÍ ZASEDÁNÍ AS VUT SE BUDE KONAT V ÚTERÝ DNE 2. ŘÍJNA 2001  V 9:00 HODIN
V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

                        Jaroslav Švec Doc. Ing. František Zbořil, CSc.
předseda Studentské komory AS VUT v Brně                           předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová

PŘÍLOHA:
1. Stanovisko kvestora k dopisu Ing. arch. Mohelníka zaslaného členům AS VUT dne 9. 5. 2001
2. Rozhodnutí AS VUT v Brně o zřízení Fakulty informačních technologií VUT v Brně
3. Stanovisko studentů k problematice tříděného odpadu

mailto:zahranici@skas.vutbr.cz

